
Protokół Nr XXXIII/2017
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia  2017 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XXXII sesję Rady
Gminy Barciany. Powitała Sekretarza Gminy – Annę Tereszko, radcę prawnego – Dariusza Bączka,
kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji w Urzędzie Gminy w Barcianach – Syl-
westra Wronę, pracownika Referatu Księgowego – Milenę Skonieczko. Powitała następnie  zapro-
szonych gości:  radnego powiatowego – Hansi  Jurgena Maleckiego,  p.o.  kierownika Gminnego
Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach, dyrektora Zespołu Szkół w Barcianach. Dodała, że 3
dyrektorów  usprawiedliwiło  swoje  nieobecności  spowodowane  pełnieniem obowiązków służbo-
wych.  Powitała następnie sołtysów, Pana Eugeniusza Hryniewickiego – kierownika stacji paliw w
Barcianach, protokolantkę. Powitała członków Rady Gminy Barciany i na podstawie listy obecno-
ści stwierdziła quorum – 15 obecnych radnych. W trakcie trwania sesji –  podczas omawiania punk-
tu  5 przybyła Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcza i tym samym obrady opuściła Pani Milena Sko-
nieczko, która pełniła zastępstwo za Skarbnika podczas jej nieobecności. 
 
Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że  protokół
z XXXII sesji z dnia 30 marca br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi
do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. Zapytała następnie, kto jest za przyjęciem protokołu. W
głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 14 radnych, 1 radny
wstrzymał się od głosu.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że
zgodnie  z  §  25 ust.  3  Statutu  Gminy Barciany Radni  otrzymali  powiadomienie  o sesji  wraz  z
materiałami 7 dni  przed sesją.   Dodała,  że zgodnie z  § 31 Statutu Gminy można przedstawiać
wnioski w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła, że nie wpłynął żaden wniosek.  

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesja-
mi.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.

1



7. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Barciany na 2017 rok.
9. Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomników 
przyrody. 
10. Projekt uchwały w sprawie: ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 
wsparcia, udzielających schronienia osobom bezdomnym. 
11. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Barciany za 2016 rok.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
13. Wolne wnioski i informacje.
14. Wnioski mieszkańców.
15. Sprawy różne.
16. Zakończenie obrad.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i
działaniach między sesjami.  Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta
w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.

W imieniu Wójta Gminy – Ryszarda Kozyry  informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym przedstawiła Sekretarz Gminy – Anna Tereszko  (informacja
stanowi załącznik do protokołu ). 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację. Udzieliła następnie głosu dla pana Eugeniusza Hryniewickiego.

Pan Eugeniusz Hryniewicki – kierownik stacji paliw w Barcianach podziękował za zaproszenie.
Ogłosił następnie, żę wprzy stacji palwi powstała myjnia, jest czynna i spjuz sprawdzona, a klienci
zadowoleni.  Poprosił  radnych,  sotysów  o  przekazanie  tej  informacji  .  Budowa  myjni  była
kosztowna 

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.
   
Radny Robert Gastołek zgłosil interpelacje w sprawie łatania dziur na drodze asfaltowej Rodele – 
Dębiany. Ponadto zgłosił interpelacje dotyczącą drogi na odcinku do wsi Gumniska. Jest tam pro-
blem z odwodnieniem i zalewana jest droga po stronie właściciela nieruchomości, tam gdzie stała 
wieża wiertnicza, a gdzie obecnie posadzone są drzewka. Cały dół pola jest zalany i ta woda wyle-
wa się na drogę, która jest już zalana.

Radny Zbigniew Stanicki na prośbę mieszkańców zgłosił interpelację w sprawie poprawy -podsy-
pania drogi Nr 1721N Barciany – Taborzec – na wysokości mostu  rzeki Liwnej, ponieważ powsta-
ły tam ubytki w nawierzchni.

Radny Grzegorz Całuch zgłosił interpelację dotycząca oczyszczenia rowu przy drodze powiatowej 
Nr 1713N Barciany – Mołtajny przy działce Nr 59/1  Pana Kazberuka.

Radna Agnieszka Kuczewska powiedziała, że w Windzie wymieniane były słupy energetyczne i fir-
ma, która wymieniała te słupy zniszczyła drogę gminną nr 125059N. Dodała, że firma obiecała, że 
to naprawi, ale już ich dawno nie ma.

2



Radny Roman Głód zgłosił wniosek dotyczący braku poprawy stanu nawierzchni drogi powiatowej 
Barciany – Mołtajny po wcześniejszych interpelacjach.

Radny Stanisław Symonowicz zgłosił interpelacje dotyczącą drogi powiatowej Nr 1703N Skanda-
wa – Krymławki w miejsc. Modgarby  na odcinku od przystanku do mostu – woda zalewa piwnice 
dla mieszkańców i płytę obornikową znajdująca się nieopodal drogi. Niedrożny jest rów.

Radny Piotr Drozd zgłosił interpelację w sprawie drogi gminnej w miejsc. Solkieniki. Jest to droga 
jadąc od Pana Gunia w kierunku do Państwa Zadorożnych – jest skrzyżowanie z nastepną drogą 
gminną, jadąc dalej w dół i w prawo. Rolnicy szukali drenażu, ale nie udało się  znaleźć. Należy od-
wodnić, ponieważ jest to jedyna droga na pola. Zgłosił następnie pilne usunięcie tam bobrowych na 
rzekach Liwna, Zolka, Runia i Guber.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  zgłosiła interpelacje dot. 
dwóch dróg gminnych w miejsc. Podławki na działce przy bloku Nr 8 oraz droga gm. w stronę Pań-
stwa Wasiluków.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7. Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie
projektu uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realiza-
cję zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr 1711N w miejscowości Aptynty o dł. 150 mb”.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji w Urzędzie Gminy w Barcianach – Syl-
wester  Wrona powiedział,  że  Starostwo uruchomiło  środki  w ramach współpracy z  gminami  –
współfinansowanie zadań powiatowych w ramach „50/50”. Gmina Barciany zgłosiła 3 inwestycje
istotne dla mieszkańców. Jedną z tych inwestycji jest budowa chodnika  w pasie drogi Nr 1711N w
miejscowości Aptynty o dł. 150 mb. Wstępnie wyceniono inwestycję na 50 tys. Niniejsza uchwała
umożliwi realizacje zadania.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
omówienie projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Dodała, że we wtorek odbyło
się  posiedzenie  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego i  Ochrony Środowiska,   a  w środę
wspólne posiedzenie Komisji Finansów i Budżetu oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw
Socjalnych pod przewodnictwem Grzegorza Całucha.  

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie: udzielenia pomocy
finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr
1711N w miejscowości Aptynty o dł. 150 mb”.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 4 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie:  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr 1711N w miejscowości
Aptynty o dł. 150 mb”.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Małgorzata Ma-
teusiak  –  4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia po-
mocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika w pasie dro-
gi Nr 1711N w miejscowości Aptynty o dł. 150 mb”.
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Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy fi-
nansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr
1711N w miejscowości Aptynty o dł. 150 mb”.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za przedsta-
wienie opinii poszczególnych Komisji i poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Adama Pro-
kopa o odczytanie treści projektu uchwały  w sprawie:  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr 1711N w miejscowości
Aptynty o dł. 150 mb”.
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie: udzielenia
pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika w pasie
drogi Nr 1711N w miejscowości Aptynty o dł. 150 mb”.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie:  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realiza-
cję zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr 1711N w miejscowości Aptynty o dł. 150 mb” i
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu
uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 8. Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie
projektu uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realiza-
cję zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr 1711N na odcinku Mołtajny – Arklity o dł. 380
mb”.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji w Urzędzie Gminy w Barcianach – Syl-
wester Wrona powiedział, że inwestycja będzie możliwa do realizacji w ramach programu „50/50”
zgłoszona do Starostwa. Koszt tego zadania wyceniono na 140 tys zł – 70 tys Gmina. Dodał, że
podjęcie tej uchwały umożliwi podpisanie umowy i realizacje zadania.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
omówienie projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań
Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie
wyników  opiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie:  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Kętrzyńskiemu na  realizację  zadania  „ Budowa chodnika  w pasie  drogi  Nr 1711N na odcinku
Mołtajny – Arklity o dł. 380 mb”.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 4 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie:  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr 1711N na odcinku Moł-
tajny – Arklity o dł. 380 mb”.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Małgorzata Ma-
teusiak  –  4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia po-
mocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika w pasie dro-
gi Nr 1711N na odcinku Mołtajny – Arklity o dł. 380 mb”.
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Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy fi-
nansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr
1711N na odcinku Mołtajny – Arklity o dł. 380 mb”.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za przedsta-
wienie opinii poszczególnych Komisji i poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Adama Pro-
kopa o odczytanie treści projektu uchwały  w sprawie:  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr 1711N na odcinku Moł-
tajny – Arklity o dł. 380 mb”.
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie: udzielenia
pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Budowa chodnika w pasie
drogi Nr 1711N na odcinku Mołtajny – Arklity o dł. 380 mb”.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie:  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realiza-
cję zadania  „ Budowa chodnika w pasie drogi Nr 1711N na odcinku Mołtajny – Arklity o dł. 380
mb” i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem pro-
jektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do proto-
kołu).

Ad 9. Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie
projektu uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realiza-
cję zadania  „ Przebudowa nawierzchni ulicy Wiosennej – droga powiatowa nr 1721N na odcinku
od skrzyżowania z drogą wojewódzką 591 do zakładu Rolnyvik - etap II”.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji w Urzędzie Gminy w Barcianach – Syl-
wester Wrona powiedział, że jest to 3 zadanie zgłoszone do realizacji w ramach programu „50/50”
we współpracy ze Starostwem. Dodał, że jest to kontynuacja zadania ubiegłorocznego. Koszt całko-
wity zadania 210 tys zł – wkład Gminy 105 tys zł.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
omówienie projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań
Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie
wyników  opiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie:  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Kętrzyńskiemu  na  realizację  zadania  „ Przebudowa  nawierzchni  ulicy  Wiosennej  –  droga
powiatowa nr 1721N na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką 591 do zakładu Rolnyvik -
etap II”.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 4 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie:  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Przebudowa nawierzchni ulicy Wiosennej – droga powiato-
wa nr 1721N na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką 591 do zakładu Rolnyvik - etap II”.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Małgorzata Ma-
teusiak  –  4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia po-
mocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Przebudowa nawierzchni ulicy
Wiosennej – droga powiatowa nr 1721N na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką 591 do
zakładu Rolnyvik - etap II”.
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Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy fi-
nansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Przebudowa nawierzchni ulicy Wio-
sennej – droga powiatowa nr 1721N na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką 591 do za-
kładu Rolnyvik - etap II”.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za przedsta-
wienie opinii  poszczególnych  Komisji  i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-  Wiesława
Gajdowskiego o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Po-
wiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Przebudowa nawierzchni ulicy Wiosennej – droga
powiatowa nr 1721N na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką 591 do zakładu Rolnyvik -
etap II”.
 
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie:
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „ Przebudowa na-
wierzchni ulicy Wiosennej – droga powiatowa nr 1721N na odcinku od skrzyżowania z drogą woje-
wódzką 591 do zakładu Rolnyvik - etap II”.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie:  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realiza-
cję zadania  „ Przebudowa nawierzchni ulicy Wiosennej – droga powiatowa nr 1721N na odcinku
od skrzyżowania z drogą wojewódzką 591 do zakładu Rolnyvik - etap II” i poddała go pod głoso-
wanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów prze-
ciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 10 -11.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  Panią
Skarbnik o omówienie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Barciany na lata 2017-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2017 rok.   

 Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie.  Przedstawiła zaistniałe zmiany:

W uchwale  w sprawie  zmian  w budżecie  gminy proponuje  się  następujące  zmiany po  stronie
dochodów i wydatków.

1. W związku ze zmniejszeniem subwencji oświatowej zmniejsza się plan dochodów w dziale
801 Oświata i wychowanie o kwotę 132.886,00 zł
W związku z tym na wniosek Pana Dyrektora Zespołu Szkół w Barcianach zmniejsza się
plan wydatków w rozdziale 80101 § 4010 wynagrodzenia w szkołach podstawowych o kwo-
tę 10.000,00 zł, oraz 80101 § 4110 składki na ubezpieczenia społeczne w szkołach podsta-
wowych o kwotę 10.000,00 zł, zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 80110 § 4010 wy-
nagrodzenia w gimnazjum o kwotę 12.000,00 zł oraz w rozdziale 80110 § 4110 składki na
ubezpieczenia społeczne o kwotę 4.666,00 zł.

Na wniosek Pani Dyrektor Zespołu Szkół w  Drogoszach zmniejsza się plan wydatków w
rozdziale 80101 § 4010 wynagrodzenia w szkole podstawowej o kwotę 32.483,00 zł.
Na wniosek Pani Dyrektor Zespołu Szkół w  Mołtajnach zmniejsza się plan wydatków w
rozdziale 80101 § 4010 wynagrodzenia w szkole podstawowe o kwotę 1.467,00 zł, 80110 §
4010  wynagrodzenia  w  gimnazjum  o  kwotę  31.797,00  zł,  w  rozdziale  80149  §  4010
wynagrodzenia  osobowe  pracowników  o  kwotę  10.000,00  zł,  §  4110  składki  na
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ubezpieczenia społeczne o kwotę 1.720,00 zł, w § 4120 składki na fundusz pracy o kwotę
200,00 zł, w § 4210 o kwotę 419,00 zł,  zwiększa się plan wydatków w rozdziale 80101 §
4440 zakładowy fundusz świadczeń socjalnych w szkole podstawowej o kwotę 1.467,00 zł,
w § 4440 zakładowy fundusz świadczeń socjalnych w gimnazjum o kwotę 927,00 zł,  w
rozdziale  80150  §  4010  wynagrodzenia  o  kwotę  8.000,00  zł,   w  §4120  składki  na
ubezpieczenia społeczne o kwotę 2.552,00 zł oraz w § 4120 o kwotę 419,00 zł.
Na  wniosek  Pani  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Windzie zmniejsza się  plan  wydatków  w
rozdziale  80101 § 4010 wynagrodzenia w szkole  podstawowej  o kwotę  15.750,00 zł  w
rozdziale 80101 § 4300 zakup usług pozostałych o kwotę 2.188,00 zł,  w § 4240 zakup
środków  dydaktycznych  i  książek  o  kwotę  1.000,00  zł,  w  rozdziale  80110  §  4010
wynagrodzenia  w  gimnazjum  o  kwotę  15.749,00  zł,  w  §  4240  zakup  środków
dydaktycznych i książek o kwotę 1.000,00 zł a zwiększa w rozdziale 80101 § 4440 odpisy
na  zakładowy fundusz  świadczeń  socjalnych  o  kwotę  2.188,00  zł  oraz  §  4210   zakup
materiałów i wyposażenia o kwotę 2.200,00 zł.

2. W związku z decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 25/2017 z dnia 13 marca
2017 r. w ramach programu wieloletniego „Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa –
Priorytet 3” zwiększa się plan dochodów w rozdziale 80101 szkoły podstawowe, o kwotę
4000,00 zł,  w  związku  z  tym na  wniosek Pani  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Drogoszach
zwiększa się plan w rozdziale 80101 § 4240 o kwotę 4200,00 zł, zmniejsza się w rozdziale
80110 § 4240 o kwotę 200,00 zł.

3. Zgodnie z decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 22/2017 z dnia 13 marca
2017 roku zwiększa się plan dochodów w rozdziale 85503 wsparcie rodzin wielodzietnych
(karta  Dużej  Rodziny)  o kwotę 37,00 zł.  W związku z tym na wniosek Pani  kierownik
GOPS zwiększa się plan wydatków w rozdziale 85503 § 4300 o kwotę 37,00 zł. Zwiększa
się również plan wydatków w rozdziale 85230 świadczenia społeczne w ramach programu
pomoc państwa w zakresie dożywiania o kwotę 10.000,00 zł a zmniejsza się w rozdziale
85219 § 4010 wynagrodzenia pracowników o kwotę 10.000,00 zł. 

4. W związku z decyzją wojewody nr FK 26/2017 zwiększa się dochody w dziale oświata i
wychowanie na realizację zadań własnych w rozdziale 80103 o kwotę 30.774,00 zł, 80104 o
kwotę 140.490,00 zł oraz 85415 pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym o
kwotę 150.000,00 zł.
W związku z tym na wniosek Pani kierownik GOPS zwiększa się również plan wydatków w
Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Barcianach.

5. W urzędzie gminy dokonuje się następujących zmian w planie dochodów 
zwiększa się w rozdziale:

75618 § 0490 o kwotę 6.300,00 zł (Wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jst
na podstawie odrębnych ustaw) 

90020 § 0490 o kwotę 100,00 zł (Wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jst na
podstawie odrębnych ustaw) 

71035 § 0490 o kwotę 10.000,00 zł (Wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jst
na podstawie odrębnych ustaw) 

75615 § 064 o kwotę 15.000,00 zł (Wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych, opłaty komor-
niczej i kosztów upomnień)

75616 § 0640 o kwotę 500,00 zł (Wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych, opłaty komorni-
czej i kosztów upomnień)

90002 § 0640 o kwotę 7000,00 zł (Wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych, opłaty komor-
niczej i kosztów upomnień)
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zmniejsza się w rozdziale: 

01095 § 0970 o kwotę 6.400,00 zł (Wpływy z różnych dochodów)

71035 § 0970  o kwotę 10.000,00 zł (Wpływ z różnych dochodów)

75615 § 0910 o kwotę 15.000,00 zł (Wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu
podatków i opłat)

75616 § 0910 o kwotę 500,00 zł (Wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu po-
datków i opłat)

90002 § 0910 o kwotę 7.000,00 zł (Wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu po-
datków i opłat) 

6. W urzędzie gminy dokonuje się następujących zmian w planie wydatków
zwiększa się w rozdziale:

60014 § 6300 o kwotę 170.000,00 zł (drogi publiczne powiatowe)

60095 § 4210 o kwotę 3.000,00 zł (zakup materiałów i wyposażenia)

63003 § 6059 o kwotę 70.000,00 (wydatki inwestycyjne)

70005 § 4300 o kwotę 10.000,00 zł (zakup usług pozostałych)

75023 § 4430 o kwotę 5.000,00 zł (różne opłaty i składki)
75023 § 4530 o kwotę 10.000,00 zł (podatek od towarów i usług VAT)
75421 § 4210 o kwotę 500,00 zł (zakup materiałów i wyposażenia)

75421 § 4300 o kwotę 500,00 zł (zakup usług pozostałych)

75818 § 4810 o kwotę 171.264,00 zł (rezerwy)

85153 § 4300 o kwotę 2.560,00 zł (zwalczanie narkomanii)
85154 § 4170 o kwotę 15.376,70 zł (przeciwdziałanie alkoholizmowi)
90015  § 4300 o kwotę 3.000,00 zł (zakup usług pozostałych)

zmniejsza się w rozdziale: 

60016 § 4210 o kwotę 13.000,00 zł (zakup materiałów i wyposażenia)

71004 § 4300 o kwotę 15.376,70 zł (zakup usług pozostałych)

75023 § 4300 o kwotę 5.000,00 zł (zakup usług pozostałych)

75075 § 4300 o kwotę 12.560,00 zł (zakup usług pozostałych)

75414 § 4210 o kwotę 1.000,00 zł (zakup materiałów i wyposażenia)

80101 § 6050 o kwotę 10.641,35 (wydatki inwestycyjne)

90015 § 4260 o kwotę 3.000,00 zł (Zakup energii)

90015 § 6050 o kwotę 12.500,00 zł (wydatki inwestycyjne)

92109 § 6050 o kwotę 100.000,00 zł (wydatki inwestycyjne)
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
szczegółowe  omówienie  projektów  uchwał.  Zapytała,  czym  jest  podyktowane  zmniejszenie
subwencji oświatowej o133 tys zł.

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz powiedziała, że subwencja naliczana jest na podstawie Systemu
Informacji Oświatowej z września. W związku z tym, że jest mniej dzieci, subwencja jest mniejsza.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za udzielenie
odpowiedzi. Zapytała, czy są jeszcze pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas
poprosiła o  przedstawienie wyników opiniowania  projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.   

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 4 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w sprawie  uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw Socjalnych  –  Małgorzata
Mateusiak  –  4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w
uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-
2031.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  5 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za przedsta-
wienie opinii poszczególnych Komisji  i odczytała treść projektu uchwały  w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031, po czym poddała go pod go-
sowanie.W głosowaniu jawnym 14 radnych  głosowało za przyjęciem projektu uchwały,  głosów
przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
 
Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas   poprosiła  o
przedstawienie wyników opiniowania   projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na
2017 rok w obrębie poszczególnych Komisji.
     
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 4 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw Socjalnych  –  Małgorzata
Mateusiak  –  4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w
budżecie gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  5 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za przedsta-
wienie opinii  poszczególnych  Komisji  i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-  Wiesława
Gajdowskiego o odczytanie treści projektu uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017
rok.
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Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie
zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2017 rok, po czym poddała go pod głoso-
wanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów prze-
ciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
 
Ad 12.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym  punktem porządku obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii
dróg gminnych.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji w Urzędzie Gminy w Barcianach – Syl-
wester Wrona powiedział, że w listopadzie 2016 roku Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie: wy-
rażenia zamiaru zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych która została skierowana do Zarządu 
Powiatu w Ketrzynie o wydanie opinii e celu przekształcenia kategorii dróg. Dodał, że wszystkie  
drogi są związane z przejazdami kolejowymi . Niniejsza uchwała ma na celu przekwalifikowanie 
dróg.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały  w sprawie  zaliczenia dróg do
kategorii dróg gminnych.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kate-
gorii dróg gminnych.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Małgorzata Ma-
teusiak  - 4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg
do kategorii dróg gminnych.
 
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 4 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za przedsta-
wienie opinii poszczególnych Komisji. Odczytała projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do ka-
tegorii dróg gminnych, po czym poddała go pod glosowanie.  W głosowaniu jawnym 14 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwa-
ła stanowi załącznik do protokołu).

 
Ad 13. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt uchwały w sprawie: dostosowania sieci szkół podstawowych i
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres  od
dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2019r.  Poprosiła Sekretarza Gminy  o zabranie głosu.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła niniejszy projekt uchwały. Powiedziała, że na XXX
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sesji Rady Gminy w dniu 16 lutego br. Rada podjęła uchwałę w sprawie projektu dostosowania
sieci szkół. Uchwała ta została przesłana do Kuratora w celu wydania opinii oraz do Niezależnego
Samorządowego Związku Zawodowego NSZZ Solidarność na region warmńsko – mazurski, Rady
OPZZ Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Olsztynie, Forum Związków Zawodowych w
Warszawie. Wpłynęła pozytywna opinia od Warmińsko – Mazurskiego Kuratora Oświaty. Związki
nie  wypowiedziały  się,  jedynie  Międzyzakładowa  Organizacja  Pracowników  Oświaty  NSZZ
Solidarność  wyraziła  swoją  pozytywną  opinię.   Zacytowała  następnie  przepisy  dotyczące
obowiązku podjęcia uchwały w sprawie: dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do
nowego  ustroju  szkolnego,  wprowadzonego  ustawą  –  Prawo  oświatowe  na  okres  od  dnia  1
września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2019r.

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań Przewodni-
cząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników
opiniowania projekt uchwały w sprawie: dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do
nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres  od dnia 1 wrze-
śnia 2017r. do dnia 31 sierpnia 2019r.  

Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Małgorzata Ma-
teusiak –  4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie: dostosowania 
sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – 
Prawo oświatowe na okres  od dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2019r.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie: dostosowania sieci 
szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo 
oświatowe na okres  od dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2019r.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 4 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie: dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres  od 
dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2019r.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Adama  Prokopa  o  odczytanie  treści   projekt  uchwały w  sprawie:  dostosowania  sieci  szkół
podstawowych  i  gimnazjów  do  nowego  ustroju  szkolnego,  wprowadzonego  ustawą  –  Prawo
oświatowe na okres  od dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2019r.  

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Adam  Prokop  odczytał   projekt  uchwały w  sprawie:
dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  do  nowego  ustroju  szkolnego,
wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres  od dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia
2019r.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projekt  uchwały w  sprawie:  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych i  gimnazjów do nowego
ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres  od dnia 1 września 2017r.
do dnia 31 sierpnia 2019r.   i  poddała  go pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 14 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu). Przekazała podziękowania radnym w imieniu nieobecnej
radnej  Marianny  Stefańskiej  za  przychylność  w  podejmowaniu  uchwały  dotyczącej  ulicy
Wiosennej.
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Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  podziękował  Wójtowi  Gminy  za
wskazanie tej właśnie drogi.

Ad  14. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad sesji jest sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Gminnego
Ośrodka Pomocy Społecznej  w Barcianach.  Poprosiła  Kierownika  Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Barcianach o przedstawienie tego sprawozdania.

Pani  Maria  Pyrcz  –  p.o.  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Barcianach
przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach za
2016r. ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie sprawozdania. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było.

Ad  15. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad sesji jest sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Gminnego
Ośrodka Kultury w Barcianach i poprosiła Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach o
przedstawienie tego sprawozdania.

Pani Iwona Turko - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach przedstawiła i omówiła
sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach
( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie  sprawozdania.  Zapytała,  czy  są  pytania  w  tej  kwestii.  Pytań  nie  zgłoszono.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  podziękowała  za  pracę  pracowników  GOK,  bo  dzięki  Państwa
działaniom kultura w Gminie Barciany kwitnie.

Ad  16.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  obrad  sesji  jest  sprawozdanie  dotyczące  funkcjonowania  Zespołu
Interdyscyplinarnego w Barcianach oraz z realizacji zadań z zakresu przeciwdziałania przemocy w
rodzinie  w  Gminie  Barciany  za  rok  2016.  Poprosiła  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy
Społecznej w Barcianach o przedstawienie tego sprawozdania.

Pani  Maria  Pyrcz  –  p.o.  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Barcianach
przedstawiła sprawozdanie dotyczące funkcjonowania Zespołu Interdyscyplinarnego w Barcianach
oraz z realizacji zadań z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Barciany za rok
2016. ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie sprawozdania. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było.

Ad  17.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad sesji  jest  analiza stanu gospodarki  odpadami komunalnymi na terenie
Gminy Barciany za 2016r.  Poprosiła Sekretarza Gminy o przedstawienie tej analizy.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko przedstawiła  analizę stanu gospodarki odpadami komunalnymi
na terenie Gminy Barciany za 2016r. ( analiza stanowi załącznik do protokołu)

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie analizy. Powiedziała, że mieszkańcy Skierek zbierali śmiecie, gdzie należy zgłosić
odbiór.
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Sekretarz Gminy – Anna Tereszko odpowiedziała, że pracownikiem odpowiedzialnym za te kwestie
w Urzędzie Gminy jest Pani Ewelina Renc.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odpowiedź.
Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było.

Ad 18.  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  obrad  sesji  jest  przedstawienie  protokołu  z  kontroli   przeprowadzonej  w
Urzędzie  Gminy  Barciany  dnia  23  marca  2017r.  przez  Komisję  Rewizyjną.  Poprosiła  o  jego
przedstawienie.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Rewizyjnej  –  Wiesława  Antończyk  przedstawiła  protokół  z
kontroli   przeprowadzonej  w  Urzędzie  Gminy  Barciany  dnia  23  marca  2017r.  przez  Komisję
Rewizyjną. ( protokół Kom. Rewiz. stanowi załącznik do protokołu)

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie tego protokołu.

Ad  19. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad sesji  jest  stanowisko Komisji  Rewizyjnej   Gminy Barciany dotyczące
skargi na bezczynność Wójta Gminy Barciany z dnia 20 lutego 2017 r. Poprosiła o przedstawienie
tego stanowiska.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Jolanta Koryga odczytała stanowisko Komisji Rewizyjnej
Gminy Barciany dotyczące skargi na bezczynność Wójta Gminy Barciany z dnia 20 lutego 2017 r. (
stanowisko stanowi załącznik do  protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie tego stanowiska. Nawiązała, że od Wojewody Warmińsko – Mazurskiego wpłynęło
pismo dot. przekazania pismo Rady Rodziców przy Zespole Szkół w Windzie. Odczytała pismo
Wojewody oraz pismo Rady Rodziców. Powiedziała, że pismo od Rady Rodziców o podobnej treści
zostało  także  skierowane do Rady Gminy.  Uważa,  że  stanowisko,  które  wypracowała  Komisja
Rewizyjna jest jednoznaczne i niepodważalne. Niemniej jednak skieruje do Komisji  Rewizyjnej
działanie – sprawdzenie pewnych kwestii, które były w skardze poruszone. Poprosiła o podjęcie
działań wyjaśniających.

Ad 20.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Wójta Gminy   o
udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Wójt  Gminy –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na  interpelację  radnego  Roberta  Gastołka.
Powiedział,  że interpelacja w sprawie nawierzchni drogi powiatowej Rodele – Dębiany zostanie
przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie. Natomiast sprawa drogi w kier. miejsc.
Gumniska – prace już są wykonywane, ale przekaże dla kierownika ZUDZiGM, aby poinformował
o sposobie załatwienia.

Następnie Wójt Gminy odpowiedział  na interpelację radnego Zbigniewa Stanickiego w sprawie
naprawy  nawierzchni  drogi  na  Taborzec.  Interpelacja  zostanie  skierowana  do   Zarządu  Dróg
Powiatowych w Kętrzynie.
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Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na interpelację radnego Grzegorza Całucha w
sprawie wycięcia zakrzaczeń w rowie przy działce nr 59/1 przy drodze powiatowej Barciany –
Motajny.   Powiedział,  że  interpelacja  zostanie  przekazana  do   Zarządu  Dróg  Powiatowych  w
Kętrzynie.

Następnie  Wójt  Gminy odpowiedział  na  interpelację  radnej  Agnieszki  Kuczewskiej  w  sprawie
naprawy  nawierzchni  drogi  gminnej  w  Windzie,  która  została  zniszczona  przez  wykonawcę
wymiany słupów. Sprawa jest  znana i  zostanie  przekazana na  stanowisko Kierownika Referatu
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji w Urzędzie Gminy w Barcianach.  

Wójt Gminy odpowiedział z kolei na interpelację radnego Romana Głoda.  Powiedział, że sprawę
nawierzchni drogi Barciany – Mołtajny przekaże do Zarządu Dróg Powiatowych oraz Starosty.

Następnie Wójt Gminy odpowiedział na interpelację radnego Stanisława Symonowicza w sprawie
niedrożnego rowu w miejsc.  Modgarby.  Powiedział,  że  interpelację  przekaże  do  Zarządu Dróg
Powiatowych.

Z  kolei  Wójt  Gminy  odpowiedział  na  interpelacje  radnego  Piotra  Drozda  
w sprawie drogi w miejsc. Solkieniki. Interpelacje przekaże do ZUDZiGM. Natomiast  interpelację
w sprawie tam bobrowych na rzekach – do Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Mrągowie, a
do wiadomości do Olsztyna.

Następnie Wójt Gminy odpowiedział  na interpelację  Przewodniczącej Rady Gminy – Wiesławy
Małgorzaty  Kłaczko-Dyjas.  Powiedział,  że  interpelację  w  sprawie  dróg  w  miejsc.  Podławki
przekaże do ZUDZiGM w Barcianach.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za udzielone
interpelacje.  
  
Ad  21. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad są wolne wnioski i informacje.  W pierwszej kolejności odczytała pismo
do wiadomości  Rady – odpowiedź Wójta  Gminy w sprawie  naprawy drogi  gminnej  w miejsc,
Dębiany - Niedziały.  Następnie powiedziała, że do Rady Gminy wpłynęło pismo Pana Romana
Romanowskiego, właściciela pałacu w Drogoszach. Nawiązała, że Komisja Samorządu, Porządku
Publicznego i  Ochrony Środowiska dokonała objazdu wybranych zabytków znajdujących się na
terenie  Gminy.   Poprosiła  o  to,  by  na  kolejnej  sesji  została  przedstawiona  informacji  o  tym
posiedzeniu. Odczytała to pismo.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  zostanie  przygotowany  projekt  uchwały  w  tej
sprawie.

Radny Zbigniew Stanicki zapytał, czy ten pan już wnioskował o takie pozwolenie.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział,  że nie wnioskował.  

Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poinformowała
zebranych o tym, że dnia 7 marca odbył się objazd Zespołów Szkół w gminie, który był wynikiem
wniosków sformułowanych podczas  wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji  Rady Gminy z
udziałem dyrektorów szkół w dniu 19 grudnia.  Wówczas radni dokonali analizy porównawczej
wydatkowania budżetów szkół w 2016 r. Z analizy wynikło, że są duże dysproporcje pomiędzy
wydatkami w poszczególnych paragrafach w szkołach. Uwagę radnych zwrócił fakt, że dyrektor ZS
w  Mołtajnach  prowadzi  niezwykle  oszczędną  politykę  finansową  placówki,  co  zaowocowało
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dodatnim bilansem na koniec roku budżetowego. W tym miejscu pani Skarbnik zadeklarowała, że
będzie monitorowała comiesięczne plany wydatków szkół.
 
Podczas posiedzenia były analizowane również projekty budżetów szkół na 2017 r.
Każdy z dyrektorów przedstawił potrzeby szkół w zakresie remontów i zaleceń pokontrolnych:
ZS WINDA:
Dyrektor przedstawiła zalecenia pokontrolne sanepidu. Stwierdziła, że ma pewne rozwiązania, 
pomysły na wykonanie zaleceń Sanepidu. 
Dodała, że w szkole są nieszczelne okna, które mają wpływ na temperaturę wewnątrz. 
ZS DROGOSZE
Dyrektor stwierdziła, że będzie do wykonania zadanie – inwestycja: należy usunąć przyczyny 
zalewania piwnicy, w której jest kotłownia z pompami ciepła. Są także do remontu schody od 
strony terenu zielonego. 
ZS Barciany:
Dyrektor powiedział o pilnych wydatkach. Należy w trybie pilnym wykonać remont małej sali 
gimnastycznej, zalecenia Sanepid są odraczane od 2013 r. Jest projekt na zmianę jej użytkowania. 
Ok. lutego trzeba ją pomalować. Dach należy natychmiast naprawić i ocieplić, bo przecieka. Szkoła
w Barcianach została pominięta przy termomodernizacji.
ZS Mołtajny:
Na ten czas nie ma wielkich potrzeb, ale dyrektor chciałaby utwardzić polbrukiem „rondo” przy 
szkole. Jest to droga dojazdowa od głównego wejścia do sali gimnastycznej . Powinna także 
wykonać wiatrołap przy wejściu głównym do szkoły, aby ograniczyć ubytek ciepła. 

Następnie Dyrektorzy Szkół podsumowali braki środków w budżetach szkół na 2017 r.:
ZS Barciany – 100 tys zł, 
ZS Drogosze – 100 tys zł, 
ZS Winda – ok. 120 tys zł, 
ZS Mołtajny ok. 60 – 100 tys zł. 

W wyniku pracy komisji wypracowano wniosek, by Przewodniczący RG wraz z Wójtem Gminy 
wzięli udział w lustracji i konfrontacji wskazanych potrzeb z rzeczywistym obrazem obiektów. 
W każdym ZS dyrektorzy zapoznali ze stanem faktycznym, który zasadniczo pokrywał się z 
zaprezentowanymi podczas komisji potrzebami. 
ZS w Mołtajnach i Drogoszach nie mają żadnych zaleceń pokontrolnych. ZS w Barcianach ma 2 
zalecenia PIS w Kętrzynie 1)doświetlenie 10 tablic- termin 31.08.2017 ( 5tys.) r., 2) zmiana 
użytkowania (małej) sali gimnastycznej- termin 31. 12. 2016 r. W wymienionych placówkach 
remontami bieżącymi i usuwaniem usterek zajmują się konserwatorzy. 
ZS w Windzie 8 zaleceń pokontrolnych PIS w Kętrzynie termin- 31. 12. 2017 r. oraz 3 inne 
zalecenia pokontrolne. Na łączną kwotę materiałów- 18 tys. 
Każdy z dyrektorów przygotował dokumentację potrzeb wraz z szacunkowymi kosztami.
Lustrujący wypracowali wnioski:
-wzmóc szczegółową analizę wydatków w poszczególnych szkołach,
- przeanalizować zakres czynności konserwatorów i konsekwentnie egzekwować obowiązki
-zwiększyć aktywność z pozyskiwaniu środków zewnętrznych i darowizn,
- wymiana doświadczeń dyrektorów w zakresie pozyskiwania sponsorów, oszczędności 
w wydatkowaniu budżetu ( Mołtajny ).

Dodała, że podczas tego objazdu nasunął się wniosek , że warto od wykonawców do końca 
egzekwować wykonanie prac. 

Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 22. Wnioski mieszkańców.

15



Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie wnio-
sków mieszkańców.   

 

Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 23. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.

Radny Piotr Drozd zabrał głos i powiedział, że w okresie międzysesyjnym spotkał się ze Starostą.
Tematem  tego  spotkania  były  drogi  powiatowe  z  jego  okręgu.  Poinformował,  że  mieszkańcy
Solkienik – producenci mleka otrzymali pismo, iż może im zostać wstrzymany odbiór mleka ze
względu na zły stan drogi. Powiedział, że Starosta nie był tym bardzo zainteresowany. Namawiał
także  Starostę,  aby przyłączył  się  w działaniach  dot.  problemu powodzi  –  zalewania  gruntów.
Powiedział, że dzisiaj otrzymał pismo od Pana Babalskiego w sprawie powodzi. Podsumował, że w
większości zalane tereny to tereny przyrodnicze – rolnicy nie mogą nic zrobić, bo mogą stracić
dopłaty.  Rozmawiał  także  z  członkami  Izb  Rolniczymi,  którzy  pracują  w  tym   temacie.
Dopowiedział także do zgłaszanych interpelacji, że powstał zator na rzece w miejsc. Silginy – most
za parkiem, korzeń zatamował nurt rzeki.  

Następnie głos zabrała pani Danuta Ceglarska – Sołtys Sołectwa Krelikiejmy, która powiedziała, że
12 marca odbyła się piękna uroczystość z okazji Dnia Kobiet i Dnia Sołtysa. W imieniu sołtysów
podziękowała  dla  pana  Wójta  za  kwiaty,  za  upominki.  Powiedziała,  że  taka  motywacja  jest
potrzebna  Podziękowała  za  całą  oprawę  w przygotowaniu  uroczystości  dla  pani  Iwony Turko.
Podziękowała także dla pani Emilii Żelichowskiej za przygotowanie prezentacji o sołectwach, które
sołtysi oglądali z wielką przyjemnością. To mobilizuje ich do dalszej pracy.

Z  kolei  głos  zabrał  pan  Witold  Bogdanowicz  –  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Barcianach,  który
zaprosił  na  kiermasz  ozdób  świątecznych,  który  odbędzie  się  15  kwietnia  w  Zespole  Szkół.
Poinformował, że na stronie Starostwa powiatowego został ogłoszony konkurs – termin składania
ofert do 29 kwietnia.

Radny  Piotr  Drozd  zabrał  głos  i  powiedział,  że  mieszkańcy  miejsc.  Solkieniki  i  Krelikiejmy
uczestniczyli w sesji Rady Powiatu  i tam spotkali się ze zrozumieniem.

Głos  zabrała  pani  Iwona  Turko  –  Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Barcianach,  która
zaprosiła na koncert poświęcony Papieżowi Janowi Pawłowi II, który odbędzie się 9 kwietnia o
godz. 16.00

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy oraz Wójt Gminy wręczyli upominki dla sołtysów, którzy
nie uczestniczyli w obchodach  Dnia Sołtysa.
      
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 24. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku  obrad  XXXII  sesji  Rady  Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  15.40,  dziękując
wszystkim za udział.
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        Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Emilia Żelichowska
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